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 x  Nina F. Hansen, formand 
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 x   Emil Andersen, kasserer 

 x  Rune Kløve Junge, børne- og ungdomskorps 
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0. Formalia 

0.1. Godkendelse af dagsorden 
Indstilling: 
Styrelsen godkender dagsordenen. 
Referat: 
Dagsorden blev godkendt uden ændringer.  

 
1. Orientering 

1.1. Orientering: Grupperinger 
Indstilling: 
De enkelte styrelsesmedlemmer har mulighed for at orientere om nyt fra deres grupperinger.  
Særlig ansvarlig: Alle 
Referat: 
Korps: FDF og Spejderne planlægger arrangement i Tivoli d. 23.-24. september i år. 

 
1.2. Orientering: Formand/FU 
Indstilling: 
Formanden orienterer om nyt siden sidste møde, der relaterer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina 
orienterer om møde hos Kulturrådmanden om fordelingen af anlægspuljen d. 7. december, og om at 
der på baggrund af ÅUFs lønpolitik er aftalt lønregulering pr. 1.1.2023. Rune orienterer om møde i 
Skovbrugerrådet d. 15. december.  
Referat: 
Nina orienterede om møde med Kulturrådmanden d. 7. december om fordeling af anlægspuljen. Pul-
jens fordeling er ikke offentliggjort endnu. Nina orienterede om at sekretariatet har lavet den årlige 
lønregulering som fastsat i lønpolitikken. Rune orienterede om møde i Skovbrugerrådet d. 15. decem-
ber. Der er nye planer for indhegning og dyr, som skal tilgodese flere af brugerne. Der kommer et nyt 
mountainbikespor i skoven.  
 
 



1.3. Orientering fra sekretariatet 
Indstilling: 
Sekretariatslederen orienterer om nyt siden sidste møde.  
Referat: 
Sara tilføjede til den skriftlige orientering: 
- DUF har åbnet for lokalforeningspuljen igen d. 3.1. Vi kommunikerer via vores kanaler. Del gerne 

med jeres netværk: https://duf.dk/tilskud-og-puljer/dufs-lokalforeningspulje  
- Nyt fra Fjordsgade foreningshus: Ny aftale om parkering: Nu skal parkering registreres hos persona-

let i foreningshuset. De gamle kort virker ikke længere. Arbejdet med udearealer er på pause, men 
det er en del af sport- og fritidspolitikken, så det bliver ikke glemt.   

- Invitation til Student Organisations Fair d. 31.1. i Stakladen. Fairbar deltager som den eneste fra os. 
Det kan være en overvejelse i den nye styrelse om vi skal gøre mere for at få foreningerne med på 
studiemesser generelt. 

- Styrelsen er inviteret til Årsmødet i Børne og unge Alliancen. Det bliver onsdag d. 10. maj. Kl. 16.00 
– 19.00. Temaet bliver børn og unges mentale sundhed. Johanne Schmidt Nielsen holder oplæg.  

- ÅUFs repræsentation i arbejdet med foreningernes placering på den nye Havn – møde d. 20. fe-
bruar kl. 17 hos Søspejderne.  

- Idrætssamvirket inviterer til DM-Festen 2022 fredag d. 10. marts kl. 16.30-20.30 i Rådhushallen. Vi 
har fået invitation til at deltage med 2. Giv lyd til Sara senest d. 6. februar hvis du vil deltage.   

- DFUNK Østjylland har vundet prisen Ivrige Ildsjæle hos DUF for deres Madmekka. Der er lavet en fin 
lille film som ligger på facebook. ÅUF indstillede dem til prisen. Se her: https://www.face-
book.com/danskungdomsfaellesraad/videos/8650341975039423   

- Red Barnet Ungdom Aarhus har vundet prisen Det gode samarbejde for lektiecafeen i Ellekær, som 
vi besøgte i efteråret. ÅUF indstillede dem til prisen. Se her: https://www.face-
book.com/watch/?v=878073636675406   

 
 
2. Ledelse 

2.1. Orientering: Kursusplan 2023 for Aarhus i forening 
Indstilling:  
Styrelsen får intro til årets kurser fra Aarhus i forening. 
Referat: 
Sara havde første udkast til kursus hæftet med. Alle kurser ligger også på vores facebookside og på 
www.aarhusiforening.dk. Skal vi have trykt et katalog? Eller skal vi printe til årsmødet på egen printer. 
Tryk koster et par tusind.  Fordelen ved selv at printe er at vi kan ændre undervejs, men det ser til gen-
gæld knap så fancy ud.  
Styrelsen besluttede, at vi printer hæftet selv til årsmødet. Sekretariatet sørger for at opdaterer bille-
derne.  

 
2.2. Orientering: #3 Sætte fokus på alt det positive, man får ud af at engagere sig i foreningslivet 
Indstilling: 
Sara giver en status på kampagnevideoerne.  
Referat: 
Sara fortalte, at 4 ud af 5 videoer er optaget og klar. Det er blevet nogle rigtig fine små videoer. Hvor-
dan lancerer vi? Giver det mening at gøre det på årsmødet? Måske vise på storskærm?  
Styrelsen besluttede, at vi lancerer videoerne på årsmødet ved at vise en eller to lige efter pausen på 
storskærm.   
 
2.3. Beslutning: Optagelse af ny medlemsforening 

Indstilling: 
Styrelsen behandler ansøgningen om optagelse af Red Barnet Aarhus 
Referat: 
Nina gennemgik kravene for optagelse hos ÅUF og de relevante passager i RED Barnet Aarhus vedtæg-
ter. Det er ikke fastsat i foreningens vedtægter, hvilket geografisk område de laver deres aktiviteter i. 
Red Barnet Aarhus har lavet en oversigt over hvor deres aktiviteter finder sted. De er alle sammen med 
udgangspunkt fra Aarhus, men med lejrture ud i landet.  
 

https://duf.dk/tilskud-og-puljer/dufs-lokalforeningspulje
https://www.facebook.com/danskungdomsfaellesraad/videos/8650341975039423
https://www.facebook.com/danskungdomsfaellesraad/videos/8650341975039423
https://www.facebook.com/watch/?v=878073636675406
https://www.facebook.com/watch/?v=878073636675406
http://www.aarhusiforening.dk/


Styrelsen besluttede at indstille Red Barnet Aarhus til optagelse på Årsmøde med en bemærkning om 
at det kun er aktiviteter i Aarhus der kan støttes fra ÅUF. Se bemærkning fra optagelse af DFUNK Østjyl-
land i 2017. 
Sara tilføjer bemærkningerne til optagelsesdokumentet og giver besked til Red Barnet Aarhus.  
 
2.4. Drøftelse: Sport og Fritidskonference 13. april kl. 17.00-21.00 
Indstilling: 
Sport og Fritid afholder en konference d. 13. april kl. 17.00-21.00 med fokus på sport- og fritidsområ-
det. Styrelsen drøfter og kommer med forslag til programindhold.  
Referat: 
Sara gav en status på planlægningen af konferencen. Sport og Fritid efterspørger input til de tre temaer 
for konferencen. Det kan både være foreninger med relevante erfaringer at dele, oplægsholdere eller 
andre ideer til programmet. 
Styrelsens input til konferencens tre temaer: 
- Fællesskaber og trivsel (frivillige): Foreninger med relevante erfaringer kunne være Fairhuset v. 

KFUM og KFUK i Aarhus, Børnehøjskolen, DFUNK Østjylland (som lige har vundet prisen ivrige ild-

sjæle).   Ideer til oplægsholdere om frivillighed: Ingerfair har lige lavet frivilligundersøgelse, DUFs 

frirums-undersøgelse, Folkekirkens Nødhjælps arbejde med rekruttering. Stine Kirk Jensen fra 

KFUM-spejderne. 

- Facilitetsudvikling: Oplæg om eller fra Mærsks spejderhus-projekt. 

- Klima i foreningslivet: Foreninger der arbejder aktivt med bæredygtighed og klima hos os kunne 

være Folkekirkens Nødhjælp Ungdom Aarhus og 4H Østjylland. Ideer til oplægsholdere: Tobias Si-

monsen fra KFUM-spejderne. 

Flere gode bud på oplægsholdere og foreningserfaringer er meget velkomne. De sendes til Sara senest 
d. 24. februar, som tager dem med på næste planlægningsmøde hos Sport og Fritid.  
 
2.5. Drøftelse og beslutning: #7 ÅUF skal hjælpe foreningerne med at skabe en tryg kultur  
Indstilling: 
Simone har lavet et udkast til dilemmaspillet. Styrelsen kommer med input og kommentarer samt drøf-
ter og beslutter om dilemmaspillet skal med på årsmødet.  
Referat: 
Rune: Det er et fint indhold men layoutet kan godt blive mere lækkert. Lad os vente med at sende det 
ud, til det ser super godt ud.  
Nina: Enig i at layoutet kan blive endnu bedre. Det kan vi godt bruge lidt penge på. Vi skal ikke have det 
med på årsmødet, da det er en del af arbejdsprogrammet.  
Nina: Vi kan teste det på styrelsesseminaret og også spørge om der er foreninger der vil teste spillet. Så 
får vi en bedre ide om vejledningen er tilstrækkelig.   
Styrelsen besluttede, at vi venter med at sende spillet ud til grafikken er opdateret og arbejdsprogram-
met er vedtaget.  
 
 
2.6. Orientering: Årsmøde 
Indstilling: 
Sara giver en orientering om planlægning af årsmødet, herunder status på tilmeldinger og om der er 
indkommet forslag – der er deadline for forslag 2. februar. 
Referat: 
Sara orienterede om, at: 
- Stine er godkendt som styrelsens indstilling til kassererposten via mail. RBU Aarhus stiller hende op.  
- URK Aarhus genopstiller Ida som næstformand.  
- Nicolai Davies har sagt ja til at genopstillle som intern revisor. William har sagt ja til at genopstille 

som hans suppleant.  
- Tilmeldte: Der er pt 25 tilmeldt. Fristen er d. 2.2., og jeg sender nyhedsbrev ud d. 1.2. for at give en 

sidste påmindelse. Alle i styrelsen må gerne prikke til egne foreninger om at tilmeldingsfristen nær-
mer sig. De fleste tilmeldinger plejer at komme lige før og efter fristen, så det er svært at sige noget 
om deltagelsen endnu.  



- Der er ikke indkommet forslag (fristen er d.2.2.). 
- Søren har lavet første udkast til årsmødemappen. Sara sender det med referatet ud.  
 
Hvem deltager i årsmødet fra styrelsen: Nina, Rune, Tobias, Maj, Emil 
Afbud: Peter og LMU, da de selv har generalforsamling.  
 
2.7. Beslutning: Fordeling af ansvarsopgaver på Årsmødet  
Indstilling: 
Styrelsen fordeler arbejdsopgaverne på Årsmødet. 
Referat: 
Nina fortalte hvilke opgaver der er for styrelsesmedlemmerne 
- Optagelse af nye medlemmer: Rune 
- Fremlæggelse af arbejdsprogram: Nina (og evt. Ida) 
- Fremlæggelse af årsregnskab og budget: Emil  
- Indstilling af FU: Tobias  
- Indstilling af revisorer: Emil  
Øvrige opgaver ligger hos formand og dirigenter. 
 
 
2.8. Orientering: Program for årsmødeaftenen 
Indstilling: 
Styrelsen gennemgår programmet for årsmødeaftenen.  
Referat: 
Kl. 16: Bordopstilling og klargøring i Solsalen - Rune, Nina, Emil, Maj  
Kl. 17: Spisning  
Kl. 17.30: Nina/Sara gennemgår dagsorden med styrelsen.  
Kl. 18: Deltagere ankommer. Styrelsesmedlemmer hjælper med at delegerede sætter sig ved de rigtige 
borde. Vil Stine hjælpe med indskrivning? 
Kl. 18.30: Mødet åbnes af Nina. Styrelsesmedlemmer sidder hos deres gruppering. Sara og Nina sidder 
ved dirigentbordet. Søren tager referat. Vil Ida tage billeder?  
Kl. 19.45-20.00 er der pause.  
Kl. 21.30 (senest) mødet slutter. Søren tager billeder af den nye styrelse til hjemmesiden. Den nye sty-
relse mødes og aftaler første møde. Alle hjælper med oprydning. Vi skal være ude kl. 22.  
Tidsplan med praktiske opgaver sendes ud med referatet. 

 
2.9. Beslutning: Regnskab 2022 
Indstilling: 
Emil og Sara præsenterer det reviderede årsregnskab. Styrelsen godkender årsregnskabet for 2022 med 
underskrifter, som herefter fremlægges til godkendelse på Årsmødet. 
Referat: 
Sara orienterede om, at Revision 2 har lavet et regnskabsudkast til kommentering på styrelsesmødet. 
Eventuelle rettelser indarbejdes i det endelige regnskab og derefter udsendes det til elektronisk under-
skrift til alle i styrelsen.  
Sara gennemgik regnskabet og de punkter, hvor den interne revision havde kommentarer. Sara gjorde 
opmærksom på, at overgangen til regnskabsopstillingen hos Revision 2 giver lidt ekstra arbejde i for-
hold til opsætning og sammenligning med sidste årsregnskab og budget. 
 
Styrelsen havde følgende rettelser til udkastet: 
Stavefejl på side 8: dobbelt t i repræsentant.  
Titlen ”Salg af ydelser m. moms” ændres til ”Tilskud til Børne- og ungebyrådet” på side 15. 
Sara skriver ud til styrelsen om, hvad der er ændret i regnskabet, når det sendes ud til elektronisk un-
derskrift.  
Udkastet til regnskabet er vedhæftet referatet, så dem, der ikke var på mødet, har mulighed for selv at 
se det igennem. 
 
 
 



2.10. Beslutning: Budget 2023 
Indstilling: 
Styrelsen vedtager budget på indstilling fra Emil og Sara for 2023. 
Referat: 
Emil og Sara gennemgik budgetudkast for 2023. Vi har budgetteret med underskud da vi har opsparet 
en stor egenkapital. Det giver mulighed for at afsætte 100.000 til arbejdsprogrammet. Budgettet er la-
vet med udgangspunkt i budgettet for 2022.  
Styrelsen godkendte udkast til budget med den ændring at budgettet for småanskaffelser opjusteres til 
7000 med henblik på at købe nye stole til sekretariatets mødelokale.  
 
2.11. Drøftelse: Evaluering af styrelsesåret 
Indstilling: 
Styrelsen evaluerer på styrelsesåret og samarbejdet og reflekterer over, hvad der er gået godt og skidt. 
Styrelsen kan overveje at give nogle anbefalinger videre til den kommende styrelse. Styrelsen kan over-
veje om dele af punktet skal tages uden sekretariatslederen. 
Referat: 
Rune: Vil gerne opfordre til at flere er med til styrelsesmøderne fysisk. Rune takker sekretariatet for 
godt samarbejde.  
Emil: Gerne mere fleksibel mødested. 
Peter: Det kunne være fint at kende mere til baggrunden for de tiltag, der kører år efter år, når man er 
ny. En mulighed er et intromøde kun for nye styrelsesmedlemmer ved opstart.  
 

 
3. Eventuelt 

 
Kommende datoer: 
Kommende sager: fremgår af møde- og handleplanen. 


